Occupational Health and safety Policy



سياسة السلامة والصحة المهنية

distributing natural gas, and its strategic directions aim to protect all individuals propable to be affected by its activities from injuries, accidents & occupational illness, and to provide a safe & healthy work environment & activities, in order to establish the principle of "Safety is Core Value For Business Continuity" Therefore, GASCO is committed to:

- Compliance with the relevant OHS laws, legislation and other requirements, and evaluate of compliance periodically.
- Identify hazards, analyze and evaluate all risks and opportunities and set control measures according to a proactive approach that prevents hazards, seizes opportunities and/or reduces risks to the minimum feasible.
- Integral of the requirements of the OHS into all the company's activities, and manage of OHS issues on the same important as the other disciplines.
- Effective management of OHS to achieve the performance continuous improvement, and ensure the compliance with the sustainability & OHS requirements.
- Establish and develop the OHS objectives and programs within this policy framework, and develop, lead and enhance the OHS awareness and culture of workers.
- Consult employees and their representatives and encourage them to effectively participate in the OHS management system, and support the roles of OHS committees.
- Outreach with stakeholders regarding the significant OHS issues to identify and meet their needs and expectations.
- Implement the hazard, opportunities, and incident reporting system, risks and, and protect workers from any punitive act regarding these reports.
- Investigate accidents, identify their causes, develop necessary procedures to avoid their recurrence, disseminate lessons learned, and communicate results to all relevant authorities.
- Manage the emergencies effectively, develop and implement the preparedness and response plans for all possible scienarios, and conduct periodic mock drills to test and train them.
- Ensure that the OHS roles, responsibilities, and rights of all employees are clear, communicated, and appropriated for their activities. As well as they have the necessary skills to do them.
- Applying contractor OHS management system to ensure the availability of the control measures for all risks of its activities, and monitor its compliance with the OHS requirements.
- Ensure the availability of the necessary resources to establish, implement, maintain and continually improve the OHS management system, develop OHS KPIs to monitor its performance, work to improve them, and availe their data to the concerned local authorities, and periodic analyze their results.
- Review the OHS management system periodically to ensure that it remains documented, effective and appropriate to GASCO's activities and its organization context. This policy will be documented, and communicated to all relevant persons even those working on hehalf of GASCO, and available to all intersted parties.

جاسكو شركة رائدة تعمل في مجال معالجة ونقل وتوزيع الغاز الطبيعي وتهدف توجهاتها (GASCO is a leading company working in the field of processing, transporting and الاستراتيجية إلى حماية كافة الأفراد المحتمل تأثرهم بأنشطتها من الإصابات والحوادث والأمراض المهنية ،و توفير بيئة عـمل وأنشطة آمـنة و صحبة وذلك تـرسيخاً لمبدأ إن السلامة والصحة المهنية هي ركيزتنا الأساسية لإستمرار أعمالنا، لذا فإنها تتعهد بما يلي:

> - التوافق مع القوانين والتشريعات والمتطلبات الأخرى للجهات المعنية ذات الصلة بأنشتطها في مجال السلامة والصحة المهنية، مع قياس هذا التوافق دورياً.

- التعرف على كافة المخاطر والفرص وتحليلها وتقييمها ووضع تدابير التحكم فيها وفقاً لمنهج استباقى يضمن منع مصادر الخطر وتحقيق الفرص و/ أو تقليل المخاطر للحد الأدنى الممكن عملياً.

- ضمان دمج متطلبات السلامة والصحة المهنية في كافة الأنشطة، وإدارة موضوعات السلامة والصحة المهنية بنفس درجة أهمية التخصصات الأخرى.

- الادارة الفعالة للسلامة والصحة المهنية بهدف تحقيق التحسين المستمر لأدائها، وضمان الامتثال لمتطلبات الاستدامة والصحة والسلامة المهنبة

- وضع وتطوير أهداف وبرامج السلامة والصحة المهنية في ضوء الإطار المحدد بهذه السياسة، وتطوير وقيادة وتعزيز وعي وثقافة العاملين في هذا الصدد.

- التشاور مع العاملين وممثليهم وتشجيعهم على المشاركة الفعالة في نظام إدارة السلامة والصحة المهنية، ودعم دور لجان السلامة والصحة المهنية.

- التواصل مع أصحاب المصلحة فيما يتعلق بقضايا السلامة والصحة المهنية الهامة لتحديد وتلبية احتياجاتهم وتوقعاتهم في هذا الصدد.

- تطبيق نظام الإبلاغ عن الحوادث والمخاطر والفرص، وحماية العمال من أى فعل عقابي نتيجة ابلاغهم عنها

- التحقيق في الحوادث، وتحديد أسبابها، ووضع الإجراءات اللازمة لتجنب تكرارها، ونشرالدروس المستفادة ، وإبلاغ النتائج لكافة السلطات ذات الصلة.

- الإدارة الفعالة للطوارئ، ووضع وتنفيذ خطط الاستعداد والاستجابة لكافة حالاتها المحتملة، وإجراء التجارب الوهمية الدورية لإختبارها والتدريب عليها.

- التأكد أن أدوار ومسئوليات وصلاحيات جميع العاملين تجاه السلامة والصحة المهنية واضحة ومبلغة لهم وتناسب أنشطتهم وأن لديهم المهارة اللازمة لتفيذها.

- تطبيق نظم إدارة السلامة للمقاولين للتأكد من توافر التدابير اللازمة للتحكم في مخاطر أنشطته، ومراقبة التزامه بمتطلبات السلامة والصحة المهنية

- ضمان توفر الموارد اللازمة لإنشاء وتنفيذ وصيانة والتحسين المستمر لنظام إدارة السلامة والصحة المهنية، ووضع مؤشرات لقياس ومراقبة أداءه، والعمل على تحسينها، وإتاحة بياناتها للجهات المعنية، مع تحليل وتقييم نتائجها دورياً.

- مراجعة نظام إدارة السلامة والصحة المهنية دورياً لضمان بقاءه موثقاً وفعالاً ومناسباً لطبيعة أنشطة الشركة وسياقها المؤسسي ويحقق نتائجه المقصودة.

يتم توثيق هذه السياسة وإبلاغها إلى جميع الأشخاص الذين يعملون تحت إدارة الشركة وإتاحتها لجميع الأطراف المعنى. رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب

مهندس/ ياسر صلاح الدين